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„Sudjelovanje SMEuniteda u sastanku na vrhu u Val Duchesseu pokazuje prepoznavanje 
uloge MSP-ova u našem društvu u stvaranju otpornog gospodarstva, bogatstva i radnih 
mjesta", izjavila je Valentina Guerra, direktorica za socijalna pitanja i osposobljavanje 
tijekom sastanka Odbora za socijalni dijalog. 

Raspravljajući o budućoj ulozi Europskog nadzornog tijela za rad i izazovima za MSP-ove u 
pružanju prekograničnih usluga, gđa Guerra je podsjetila na nerazmjerne i netransparentne 
nacionalne odredbe za upućivanje radnika na rad u druge države članice Europske unije. Gđa 
Guerra je ispred SMEuniteda pozvala na smanjenje birokracije i provedbu pristupačnog 
zajedničkog sustava procedura i istakla kako zahtjevi u pogledu obavješćivanja, izvješćivanja i 
provjere moraju biti svedeni na najmanju moguću mjeru te pojednostavljeni, transparentni i 
razumljivi. 
Prioritet bi trebao imati i koordinirani pristup sustava socijalne sigurnosti kako bi se olakšalo 
upućivanje radnika na rad. „Upućivanje radnika na rad vrlo je složeno zakonodavstvo s velikim 
brojem obveza za poslodavce. Kako bi se MSP-ovima i obrtima omogućilo da se pridržavaju 
pravila, pojednostavljenje je prijeko potrebno", nastavila je.  

Tijekom sastanka Odbora za socijalna pitanja 7. veljače, članovi SMEuniteda su razmijenili 
mišljenja i o inicijativama za socijalni dijalog i trenutačnim zakonodavnim predmetima. Na 
sastanku s belgijskim predsjedništvom EU-a, organizacije članice SMEuniteda ponovno su 
istaknule svoju predanost i potporu pripremama konferencije na visokoj razini u La Hulpeu te 
potrebu za ponovnim stvaranjem pozitivne gospodarske spirale za MSP-ove. 

 

Roterdamski razgovor MSP-ova o Europi uoči izbora 

„Europska unija donosi i mogućnosti i obveze. Mnogi poduzetnici trenutno vide uglavnom 
puno pravila i zahtjeva za izvješćivanje koja dolaze iz Bruxellesa. Moramo raditi na tome i 
poboljšati poslovno okruženje za MSP-ove. Možda imate osjećaj da kao individualni 
poduzetnik nemate utjecaja, no ujedinjeni možete postići mnogo“, izjavila je glavna tajnica 
SMEuniteda Véronique Willems na događaju „Ondernemen010 Live!“ u Rotterdamu. Gđa 
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Willems je dodala kako poduzetnici mogu postići da se njihov glas čuje putem 
predstavničkih organizacija te kako je važno obratiti pažnju na mogućnosti koje nudi 
Europska unija poput prelaženja granice bez čekanja u redu na graničnim kontrolama, 
plaćanja jedinstvenom valutom i još mnogo toga.  

Gđa Willems je razgovarala s poduzetnicima o njihovim trenutačnim izazovima i rješenjima koje 
bi za njih EU trebao iznijeti. U raspravi s predstavnicima iz sektora ugostiteljstva, istaknula je 
važnost suradnje i fleksibilnosti, njegovanja mladih talenata i uključenosti zajednice. Osim 
toga, razmijenila je mišljenja i s predstavnicima organizacije MKB Rotterdam Rijnmond i gradom 
Rotterdamom u vezi s politikom oblikovanja MSP-ova. Regulatorno opterećenje bilo je glavna 
tema, a razgovaralo se i o javnoj nabavi, energetskoj tranziciji, kružnom gospodarstvu, gradskoj 
mobilnosti, borbi za talente, politikama na lokalnoj razini i organiziranju međusobnog učenja. 

Vijećnik Simons objasnio je kako je grad razvio dijalog s poduzetnicima o potrebnim uslugama i o 
tome kako poboljšati ponudu; u tu su svrhu stvoreni vaučeri za održivost i „majstorski autobus", 
a s obzirom na nedostatak resursa, grad je ugostiteljima dopustio duže radno vrijeme kako bi 
proširili svoj model zarađivanja. Predsjednik MKB-a Rotterdam Rijnmonda, Pieter van Klaveren, 
naglasio je važnost podrške otpornom poduzetništvu te istaknuo kako se poduzetnicima mora 
osigurati da mogu poslovati i danas, i za 30 godina. Nadalje, istaknuo je da su MSP-ovi 
gospodarski i socijalni pokretač društva: 60 % MSP-ova kupuje svoje proizvode i usluge lokalno, 
a oko 75 % njih podržava lokalne sportske klubove, festivale, društvene centre i druge važne 
aspekte društva.  

Poduzetnički događaj Ondernemen010 Live! organizirali su zajedno općina Rotterdam i 
organizacija MKB Rotterdam Rijnmond.  

 

MSP-ovi pozivaju na sigurnost ulaganja i pomoć 

„Kako bi klimatska politika postala dobitna kombinacija za planet i MSP-ove, trebalo bi 
pravodobno utvrditi klimatski cilj neto emisija za 2040. jer bi se tako osigurala stabilnost 
planiranja i sigurnost ulaganja. Taj cilj mora biti snažan i izvediv za naše gospodarstvo i 
društvo", izjavila je glavna tajnica SMEuniteda Véronique Willems na sastanku u Bruxellesu 
6. veljače. 

Europska komisija objavila je svoje preporuke za ciljeve za klimatsku neutralnost do 2040. 
SMEunited je pozdravio preusmjeravanje fokusa na poticajni okvir za dekarbonizaciju industrije 
te naglasio da postizanje klimatskih ciljeva do 2040. mora biti zajednički napor. 

Pojedinačno, MSP-ovi imaju relativno mali ugljični otisak. Međutim, kao skupina, oni imaju 
mnogo veći utjecaj: MSP-ovi čine ukupno 63 % svih emisija ugljika i stakleničkih plinova u 
ukupnom broju svih poduzeća. Politike dekarbonizacije stoga moraju uključivati potporu 
MSP-ovima kao ključnom segmentu; treba raditi na pojednostavnjenom regulatornom 
okruženju, razvoju smjernica i platformi prilagođenih korisnicima, smanjenju administrativnog 
opterećenja i namjenskoj potpori MSP-ovima za pristup financiranju za zelena ulaganja.  

Europska komisija mora poticati ponudu tehničke pomoći, primjerice u okviru Sporazuma 
poduzeća za klimu i energiju. Ta pomoć mora biti omogućena i na lokalnoj razini, ali i putem 
uzajamnog učenja organiziranog na europskoj razini. 



Uključite se i započnite svoje putovanje prema nultim emisijama već 
danas! 
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Sporazum poduzeća za klimu i energiju (CCCE) je pilot-inicijativa glavne uprave za 
energetiku Europske komisije, a stvorena je kako bi se potakla europska poduzeća, posebno 
mala i srednja, da pojačaju svoj doprinos prelasku na čistu energiju i djelovanju u području klime 
te povećaju privatna ulaganja u istraživanje i inovacije u području čiste energije i tehnologije. 

Poduzeća se pri potpisivanja Sporazuma obvezuju poduzeti mjere za smanjenje svojih 
emisija ugljika, a tijekom tog procesa dobivaju stručnu potporu koja je u potpunosti prilagođena 
individualnim potrebama poduzeća. Postoje četiri moguće razine obvezivanja koje odražavaju 
položaj poduzeća na putu prema dekarbonizaciji. 

Bez obzira na razinu, poduzeća dobivaju praktične, detaljne smjernice i tehničku pomoć za 
poduzimanje konkretnih mjera za dekarbonizaciju svog poslovanja čime će, osim što će 
doprinijeti očuvanju okoliša, uštedjeti na energiji. Tehnička pomoć, među ostalim, uključuje 
potporu energetskom pregledu, procjenu odgovarajućih tehnologija za poduzeće ili pronalaženje 
potencijalnih programa subvencija. Uz to, poduzeća imaju mogućnost dobiti vodič o dostupnim 
programima financiranja i majstorskim tečajevima te pristupiti virtualnoj zajednici Futurium u 
sklopu CCCE-a, u sklopu koje mogu međusobno komunicirati kao i dobiti vidljivost i priznanje za 
svoju predanost djelovanju u području očuvanja klime. 

Potpisnici nakon ispunjavanja svojih obveza imaju mogućnost dobiti pečat odobrenja te biti 
promovirani svim dostupnim kanalima CCCE-a. 

Više informacija o Sporazumu poduzeća za klimu i energiju možete pronaći ovdje. 

Vodiču za poduzeća na engleskom jeziku možete pristupiti ovdje. 

Obrascu za prijavljivanje možete pristupiti ovdje. 
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MSP-ovi i jedinstveno tržište 

„Kako se okolnosti mijenjaju, ne možemo nastaviti gomilati ono što već postoji. Kako bi 
jedinstveno tržište ostvarilo svoj puni potencijal, aktualna pitanja moramo rješavati 
drugačijim pristupom", izjavio je predsjednik SMEuniteda Petri Salminen na sastanku 
odbora razgovarajući s Enricom Lettom o položaju MSP-ova na jedinstvenom tržištu. 

Imajući na umu da ne želi svaki MSP poslovati prekogranično, važno je naglasiti da prijetnja koju 
neki MSP-ovi mogu osjetiti ne dolazi od jedinstvenog tržišta kao takvog, već od njegove 
rascjepkanosti. Problem je u tome što MSP-ovi u praksi ne mogu uvijek vidjeti prednosti 
jedinstvenog tržišta s obzirom na 27 različitih poslovnih prava i 27 različitih poreznih pravila. 
Lettino izvješće mora prikazati kako učinkovito jedinstveno tržište može koristiti i MSP-ovima koji 
djeluju na lokalnom tržištu, i onima koji posluju prekogranično. 

Članice SMEuniteda inzistirale su na tome da nedostatak usklađenosti koči njihove 
prekogranične ambicije; stoga treba jačati suradnju Europske komisije i država članica tijekom 
prenošenja direktiva. Potrebna je i veća transparentnost; jedinstvena platforma na kojoj bi 
poduzetnici mogli pristupiti svim potrebnim informacijama na svim jezicima, doprinijela bi 
smanjenju regulatornog opterećenja. Govoreći o tome kako poboljšati promet robe, SMEunited 
je istaknuo važnu ulogu normizacije jer usklađeni standardi pojednostavljuju način poslovanja 
poduzetnika.  

Ističući pozitivne strane koje je donijelo jedinstveno tržište, predsjednik Salminen je dodao kako 
je sada vrijeme za djelovanje na područjima na kojima EU još uvijek mora raditi. „Suočeni s 
kontekstom koji se brzo mijenja, moramo izaći iz zone poznatoga kako bismo izgradili jedinstveno 
tržište koje donosi rezultate", zaključio je predsjednik.  

 


